

## مجلس إدارة بنك مسقط يوصي بتوزيع الأرباح للعام 2020م

**مسقط، 27 يناير 2021م:** أوصى بنك مسقط، المؤسسة المالية الرائدة في السلطنة، بتوزيع أرباح بنسبة 35% للعام 2020م، واستمراراً للسجل الجيد لتوزيعات أرباح البنك في السنوات الماضية ونظراً للأوضاع الاقتصادية الحالية، فقد اقترح مجلس الإدارة توزيع أرباح نقدية بنسبة (25%) بالإضافة إلى توزيع (10%) كأسهم مجانية للعام 2020م، هذا و ستبلغ نسبة كفاية رأس المال للبنك بعد توزيع الأرباح (20.77%) وهي أعلى من الحد الأدنى المطلوب من الجهات الرقابية والتنظيمية.

جاء ذلك خلال اجتماع مجلس الإدارة الذي انعقد يوم الثلاثاء 26 يناير 2021م برئاسة الشيخ/ خالد بن مستهيل المعشني، رئيس مجلس الإدارة، كما تم خلال الاجتماع اعتماد النتائج المالية للعام 2020م، علماً أن اقتراح توزيع الأرباح النقدية و الأسهم المجانية يظل رهناً بالحصول على موافقة البنك المركزي العماني و مساهمي البنك.

هذا و سيحصل المساهمون في البنك على أرباح نقدية بواقع (0.025) ريال عماني لكل سهم و ذلك بإجمالي مبلغ (81.238) مليون ريال عماني على رأس المال الحالي للبنك. و علاوة على ذلك، سيحصل المساهمون على أسهم مجانية بنسبة سهم واحد لكل (10) أسهم، أي سيصدر البنك ما مجموعه (324,952,253) سهماً، و بذلك سيكون مجموع قيمة الأسهم الموزعة (32.495) مليون ريال عماني. هذا و ستكون الأرباح النقدية و الأسهم المجانية الموصى بها رهناً بالحصول على موافقة اجتماع الجمعية العامة السنوية للمساهمين و الجهات التنظيمية و الرقابية المختصة.

تجدر الإشارة إلى أن البنك حقق ربحاً صافياً قدره (163.36) مليون ريال عماني في العام 2020م مقارنةً بالربح الصافي البالغ (185.55) مليون ريال عماني في العام 2019م بإنخفاض نسبته (12.0%). تتوفر النتائج المالية الكاملة للبنك والتي تخضع لموافقة البنك المركزي العماني في موقع سوق مسقط للأوراق المالية.



وليد بن خميس الحشار

الرئيس التنفيذي

## Bank Muscat Board Proposes Dividend for the Year 2020

**Muscat, 27 January 2021** – Bank Muscat, the flagship services provider in the Sultanate, has proposed a 35 per cent dividend for the year 2020. Continuing the Bank's dividend payment track record and considering the current economic situation, the Board of Directors has proposed a 25 per cent cash dividend and a 10 per cent dividend in the form of bonus shares for the year 2020. The Bank's Capital Adequacy Ratio (CAR) after the cash dividend payout will be 20.77% which is well above the regulatory minimum.

The meeting of the Board of Directors chaired by Sheikh Khalid bin Mustahail Al Mashani, Chairman, on Tuesday 26 January 2021, approved the 2020 financial results and dividend payout, subject to the approval of the Central Bank of Oman (CBO) and shareholders of the bank.

Shareholders would receive a cash dividend of RO 0.025 per ordinary share aggregating to RO 81.238 million on the Bank's existing share capital. In addition, they would receive bonus shares in the proportion of 1 share for every 10 ordinary shares aggregating to 324,952,253 shares amounting to RO 32.495 million. The proposed cash dividend and issuance of bonus shares are subject to the formal approval of the Annual General Meeting of the shareholders and regulatory authorities.

The Bank posted a net profit of RO 163.36 million for the year 2020 compared to RO 185.55 million reported in 2019, a decrease of 12.0 per cent. The complete set of financial statements which are subject to Central Bank of Oman approval, are available in the Muscat Securities Market website.



**Waleed K. Al Hashar**  
**Chief Executive Officer**

